
ПРОТОКОЛ № 03 – 2024 
ІНТЕРАКТИВНЕ ЗАСІДАННЯ ПРЕЗИДІЇ  

Громадської організації «Вітрильна федерація України»  
(далі «ВФУ»), код ЄДРПОУ: 14296808.  

22 лютого 2024                                                                                                м. Київ 
Початок роботи: о 21:00. 
Члени Президії, присутні на засіданні: 

1. Євген Мойсеєнко Президент «ВФУ», член Президії 
2. Сергій Поліщук Перший віцепрезидент «ВФУ», член Президії 
3. Сергій Шумілов Віцепрезидент «ВФУ», член Президії 
4. Єлизавета Виноградова Голова Комісії атлетів «ВФУ», член Президії 
5. Олексій Нижегородов Член Президії 
6. Олександр Баланюк Член Президії 
7. Григорій Голембієвський Член Президії 

Запрошені:  
Олександр Ткач: виконавчий директор «ВФУ». 
На засіданні присутні сім членів Президії. Згідно Статуту «ВФУ» засідання є 

правомочним і Президія може виносити ухвали з питань порядку денного. Пропонований 
порядок денний та супровідні матеріали були попередньо надіслані усім членам Президії. 
Інтерактивне засідання Президії відбулося шляхом спілкування через додаток для 
проведення відео конференцій Google Meet. 

Організаційна частина. 
Головує на засіданні Євген Мойсеєнко, секретарем засідання запропоновано обрати 

Олександра Ткача.  
ВИРІШИЛИ: Головує на засіданні Президії  Євген Мойсеєнко. Секретарем засідання 

обрано Олександра Ткача.  
Результати голосування: 

За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 
6 0 1 0 

Рішення прийнято. 
УХВАЛИЛИ: головує на засіданні Президії Євген Мойсеєнко, секретар — 

Олександр Ткач.  
Головуючий ознайомив присутніх з порядком денним засідання. 
Після узгодження пропонованого порядку денного було сформовано і поставлено на 

голосування остаточний порядок денний засідання. 
ВИРІШИЛИ: затвердити порядок денний засідання  
Результати голосування: 

За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 
7 0 0 0 

Рішення прийнято. 
УХВАЛИЛИ: Затвердити порядок денній засідання 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ 
1. Розгляд протоколів Спортивного комітету № 05-2024 та № 06-2024.  

Доповідач: Олексій Нижегородов. 
2. Розгляд висновків Робочої групи щодо спортсмена Олександра Менделенка.  

Доповідач: Сергій Шумілов. 
3. Розгляд листа керівника ВП ГО «ВФУ» «Кіровоградська обласна федерація 

вітрильного спорту» щодо проведення всеукраїнських змагань «Вітрила надій».. 
Доповідач: Сергій Шумілов. 
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4. Обговорення бюджету ГО «ВФУ» на 2024 рік.  

Доповідач Олександр Ткач. 
5. Різне:  

5.1. Розгляд листа Комітету з проведення змагань щодо стартових внесків на 2024 
рік.  
Доповідач: Сергій Шумілов 

5.2. Про створення Асоціацій АЧК та iQFOiL  
Доповідач Сергій Поліщук. 

 
СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ ПЕРШЕ ПОРЯДКУ ДЕННОГО.  

Розгляд протоколів Спортивного комітету № 05-2024 та № 06-2024.  
Доповідач: Олексій Нижегородов. 
Олексій Нижегородов повідомив що 29 січня та 14 лютого 2024 року були проведені 

засідання Спортивного комітету, що відображено у протоколах № 05-2024 та № 06-2024. 
Було запропоновано розглянути питання порядку денного кожного протоколу окремо. 
1.1. Олексій Нижегородов ознайомив присутніх з протоколом  № 05-2024. 
Після ознайомлення та обговоренням кожного пункту протоколу було запропоновано 

затвердити протокол № 05-2024 в частині питань 1, 2, 4. 6 протоколу. 
В частині питання 3: «Комунікація Спортивного комітету і Мінмолодьспорту (реалізація 

рішень Спортивного комітету, затверджених Президією ГО ВФУ)».  
Спортивним комітетом ухвалено: Звернутися до Президії ГО «ВФУ» з пропозицією 

зобов’язати виконавчого директора ТКАЧА Олександра надсилати всі пропозиції, листи 
до Мінмолодьспорту, що стосуються компетенції Спортивного комітету на узгодження 
Голові Спортивного комітету Олексію НИЖЕГОРОДОВУ та сканкопії відправлених 
документів. 

Під час обговорення членами Президії запропоновано винести на голосування 
наступну пропозицію: виконавчому директору перед поданням листів до Мінмолодьспорту, 
які стосуються компетенції Спортивного комітету, попередньо надсилати їх для перегляду 
голові Спортивного комітету для усунення ймовірних розбіжностей у текстах. Потім 
направляти опрацьовані листи до Мінмолодьспорту з надсиланням копій відправлених 
документів Голові Спортивного комітету. Спортивному комітету щомісяця надсилати до 
Президії звіт щодо кількості опрацьованих листів та кількості листів що потребували 
корегування. Термін запровадження такого порядку  шість місяців. 
В частині питання 5 протоколу: «Питання інформації та рекомендацій щодо перетину 
кордону спортсменами та тренерами національної збірної команди України» Спортивним 
комітетом ухвалено: Звернутися до Президії ГО ВФУ з пропозицією подання звернення до 
компетентних органів, установ для обговорювання питання щодо надання додаткової 
броні тренерам-викладачам та тренерам національної збірної команди України та 
пояснень про проходження спрощеного перетину кордону спортсменами та тренерами 
у складі офіційних спортивних делегацій.  

Після обговорення членами Президії запропоновано наступне: ініціювати можливість 
участі ГО «ВФУ», спільно з іншими федераціями, в обговоренні з суб’єктом законодавчої 
ініціативи питання зрушення по «Проекту Закону про внесення змін до деяких законодавчих 
актів щодо забезпечення стабільної роботи закладів фізичної культури і спорту та 
дошкільних навчальних закладів в умовах воєнного стану» №7726. Направити до 
відокремлених підрозділів листи щодо проведення роботи для підтримки цього 
законопроекту на рівні обласних військових адміністрацій. 

ВИРІШИЛИ: Затвердити протокол № 05-2024 з відповідними коригуваннями пунктів 3 та 5. 
Результати голосування. 

За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 
7 0 0 0 

Рішення прийнято.  
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УХВАЛИЛИ:  
1.1.1. Затвердити протокол Спортивного комітету № 05-2024 в частині питань 1, 

2, 4. 6.  
1.1.2. В частині питання 3 протоколу: виконавчому директору перед поданням 

листів до Мінмолодьспорту, що стосуються компетенції Спортивного комітету, 
попередньо надсилати їх для перегляду голові Спортивного комітету для усунення 
ймовірних розбіжностей у текстах, а потім  направляти опрацьовані листи до 
Мінмолодьспорту, з надсиланням копій відправлених документів Голові 
Спортивного комітету. Спортивному комітету щомісяця надсилати до Президії звіт 
щодо кількості опрацьованих листів та кількості листів що потребували корегування. 
Термін запровадження такого порядку  шість місяців.  

1.1.3. В частині питання 5 протоколу: ініціювати можливість участі ГО «ВФУ 
спільно з іншими федераціями в обговоренні з суб’єктом законодавчої ініціативи 
питання зрушення по «Проекту Закону про внесення змін до деяких законодавчих 
актів щодо забезпечення стабільної роботи закладів фізичної культури і спорту та 
дошкільних навчальних закладів в умовах воєнного стану» №7726.  

1.1.4. Виконавчому директору направити до відокремлених підрозділів листи 
щодо проведення роботи для підтримки  цього законопроекту на рівні обласних 
військових адміністрацій. 

1.2. Олексій Нижегородов ознайомив присутніх з протоколом № 06-2024. 
Після ознайомлення та обговоренням кожного пункту протоколу було запропоновано 

затвердити протокол № 06-2024 в частині питань 1. 2, та 3.2. 
В частині питання 3.1. протоколу: «Контроль за витратами на проживання та 

посилення логістичного супроводу при відрядженні збірних команд». 
Спортивним комітетом ухвалено наступне: 
- Встановити до 01 травня 2024 року для відрядження за кордон – суму витрат на 

проживання не більш 30 євро на добу для однієї особи.  
- Зобов’язати члена Спортивного комітету, головного тренера штатної команди 

національної збірної команди України з вітрильного спорту Трофимова Ігоря 
проінформувати штатних працівників національної збірної команди, відповідальних за 
складання, підписання наказів, кошторисів та спортсменів, тренерів, що відряджаються 
щодо граничної суми витрат на проживання – не більш 30 євро на добу для однієї особи. 

- Зафіксувати на 01 травня 2024 року суму не менше 8 000 000 грн бюджетних 
коштів, наданих вітрильному спорту в 2024 році для участі та проведення спортивних 
заходів в Україні та міжнародних спортивних заходів в юнацьких, юніорських класах. 

Після обговорення членами Президії запропоновано наступне: рішення Спортивного 
комітету в частині питання 3.1. – відхилити 

ВИРІШИЛИ: затвердити протокол Спортивного комітету № 06-2024 з питань 1, 2 та 
3.2, рішення з питання 3.1 –  не затверджувати. 

Результати голосування. 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

5 0 1 1 
Рішення прийнято. 
УХВАЛИЛИ:  
1.2.1. Затвердити протокол Спортивного комітету № 06-2024  з питань 1, 2 та 3.2,  
1.2.2. Рішення Спортивного комітету з питання 3.1 – не затверджено. 
СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ ДРУГЕ ПОРЯДКУ ДЕННОГО. 
Розгляд висновків робочої групи щодо спортсмена Олександра Менделенка. 
Доповідач: Сергій Шумілов.  

Доповідач повідомив що Робоча група, що була створена згідно з рішенням Президії  
(протокол  № 02-2024  від 28 січня 2024 р.) провела два засідання, на яких було розроблено 
листа до спортсмена та тренерів з вимогою надати пояснення щодо публікацій в інтернеті. 
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У відповідь було одержано пояснення від спортсмена Олександра Менделенка та його 
тренерів Валерія Гусенка, та Олександра Менделенка. Спортсмен написав що визнає свою 
провину, приніс вибачення та видалив текст з образливими висловлюваннями на адресу 
ВФУ. Він зазначив що був засмучений своїм виступом і тому не впорався з емоціями. 
Тренери теж вибачилися за поведінку спортсмена та провели з ним роз’яснювальну бесіду 
щодо недопущення такого в подальшому. 

Під час засідання робоча група дійшла висновків, що Олександр Менделенко 
порушив вимоги статуту ВФУ (п.5.4.6 Статуту) та норм поведінки членів національної 
збірної України. Але свою провину визнав, приніс вибачення та обіцяв не допускати 
подібних дій у майбутньому. Тим не менш, публікація в соціальних мережах мала свої 
наслідки та заподіяла шкоду ВФУ шляхом поширення суб’єктивної негативного погляду 
щодо діяльності ВФУ. Тому вважаємо за необхідне, щоб спортсмен приніс вибачення перед 
ВФУ та організаторами змагань саме на своїй сторінці в соціальній мережі – Іnstagram. 
Якщо ця вимога буде виконана, робоча група пропонує обмежитись попередженням та не 
бачить перешкод для подальшого включення Олександра Менделенка до складу офіційних 
делегацій для участі в змаганнях та зборах національної збірної команди України. Також 
необхідно зазначити, що повторення ситуації буде розцінено, як автоматична 
дискваліфікація спортсмена терміном на рік, або більше. Інформацію про рішення президії 
ВФУ треба довести до керівництва осередку ВФУ у Дніпропетровській області та 
оприлюднити її на сайті ВФУ. 

Після обговорення було запропоновано до пропозицій робочої групи додати наступне: 
текст з вибаченнями Олександра Менделенка перед розміщенням в Instagram обов’язково 
має бути узгоджений з робочою групою. Після виконання вище викладених умов буде 
поновлено включення  спортсмена до складу офіційних делегацій. Пост не має бути 
видалений з профілю протягом одного року, При виявлені видалення посту раніше на 
спортсмена будуть накладені санкції у вигляді не включення його до складу офіційних 
делегацій протягом одного року. 

ВИРІШИЛИ: прийняти пропозиції робочої групи з додаванням пропозиції Президії. 
Результати голосування. 

За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 
6 0 0 1 

Рішення прийнято. 
УХВАЛИЛИ:  
2.1. Спортсмен Олександр Менделенко має опублікувати вибачення, перед ВФУ та 

організаторами змагань, текст якого має бути попередньо узгоджено з Робочою групою, у 
своєму профілі у соціальній мережі – Іnstagram терміном не менш ніж на один рік, та на 
сайті ВФУ. 

2.2. Винести спортсмену Олександру Менделенку попередження. 
2.3. Після виконання п. 2.1.  відновити включення  Олександра Менделенка до складу 

офіційних делегацій національної збірної команди України з вітрильного спорту. 
2.4. У разі видалення посту з профілю раніше визначеного терміну  застосувати щодо 

спортсмена Олександра Менделенка санкції у вигляді не включення його до складу 
офіційних делегацій національної збірної команди України з вітрильного спорту протягом 
одного року з моменту фіксації факту видалення. 

2.5. Повторення  спортсменом Олександром Менделенком подібних дій кваліфікувати 
як його автоматичну дискваліфікацію (не допуск до змагань) терміном не менш ніж на один 
рік 

2.6. Виконавчому директору надіслати витяг з протоколу з рішенням Президії щодо  дій  
спортсмена Олександра Менделенка до керівництва відокремленого підрозділу ГО  «ВФУ» 
«Федерація вітрильного спорту у Дніпропетровській області». 

СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ ТРЕТЄ ПОРЯДКУ ДЕННОГО.  
Розгляд листа керівника ВП ГО «ВФУ» «Кіровоградська обласна федерація 

вітрильного спорту» щодо проведення всеукраїнських змагань «Вітрила надій». 
Доповідач: Сергій Шумілов. 
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Сергій Шумілов ознайомив присутніх з листом керівника ВП ГО «ВФУ» 
«Кіровоградська обласна федерація вітрильного спорту» Кирила Андрусенка (додаток № 1 
до протоколу) щодо  неможливості проведення всеукраїнських змагань «Вітрила надій» 
серед юнаків у термін з 22 по 26 квітня 2024 року та проханням перенести термін 
проведення змагань, або змінити місце їх проведення. Сергій Шумілов додав що при 
формуванні ЄКП на 2024 рік ВП ГО «ВФУ»  «Київська міська вітрильна федерація» подала 
заявку на проведення зазначених змагань з формулюванням: що у разі відмови 
організаторів або неможливості проведення всеукраїнських змагань «Вітрила надій» серед 
юнаків з 22 по 26 квітня 2024 року у м. Світловодську Кіровоградської області готова 
провести зазначені змагання у ці ж строки у місті Києві на базі яхт-клубу СДЮСШОР з 
вітрильного спорту м. Києва ім. Ю. Г. Даценка. Комітет з проведення змагань вважає 
доцільним перенести Всеукраїнські змагання «Вітрила надій» до міста Києва. 

Після обговорення було запропоновано підтримати рішення Комітету з проведення 
змагань щодо перенесення проведення  всеукраїнських змагань «Вітрила надій» серед 
юнаків до м. Києва. 

ВИРІШИЛИ: перенести проведення всеукраїнських змагань «Вітрила надій» серед 
юнаків з 22 по 26 квітня до міста Києва. 

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

7 0 0 0 
Рішення прийнято. 
УХВАЛИЛИ:  
3.1. Перенести проведення всеукраїнських змагань «Вітрила надій» серед 

юнаків з 22 по 26 квітня до міста Києва. 
3.2. Виконавчому директору подати до Мінмолодьспорту відповідні зміни до 

ЄКП на 2024 рік. 
СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ ЧЕТВЕРТЕ ПОРЯДКУ ДЕННОГО. 
Обговорення бюджету ГО «ВФУ» на 2024 рік.  
Доповідач: Олександр Ткач. 
Олександр Ткач ознайомив присутніх з проектом бюджету ГО «ВФУ» на 2024 рік, який 

було  винесено на обговорення Президії перед поданням до розгляду  Ради. 
Після загального обговорення було запропоновано повернутися до цього питання 

після проведення додаткових консультацій. 
ВИРІШИЛИ: повернутися до розгляду питання бюджету ГО «ВФУ» на 2024 рік після 

додаткових консультацій. 
Результати голосування: 

За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 
7 0 0 0 

Рішення прийнято. 
УХВАЛИЛИ:  
4.1. Повернутися до розгляду питання бюджету ГО «ВФУ» на 2024 рік після 

додаткових консультацій. 
 
СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ П’ЯТЕ ПОРЯДКУ ДЕННОГО. 
Різне. 
5.1. Розгляд листа Комітету з проведення змагань щодо стартових внесків на 

2024 рік.  
Доповідач: Сергій Шумілов 
Доповідач  ознайомив присутніх з пропозицією Комітету з проведення змагань  щодо 
залишення розміру стартових внесків та страхових платежів у 2024 році,  під час розгляду 
цього питання Радою без змін — на рівні 2023 року.  
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Сергій Поліщук запропонував провести розгляд звернення Комітету з проведення змагань 
під час розгляду бюджету.  
ВИРІШИЛИ: провести розгляд звернення Комітету з проведення змагань під час розгляду 
бюджету.  

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

7 0 0 0 
Рішення прийнято. 
УХВАЛИЛИ:  
5.1. Провести розгляд звернення Комітету з проведення змагань під час 

розгляду бюджету ГО «ВФУ» на 2024 рік.  
 
5.2. Про створення Асоціацій АЧК та iQFOiL  
Доповідач Сергій Поліщук 
Сергій Поліщук повідомив присутнім що на електронну пошту виконавчого директора 

надійшла виписка з Мін’юсту про державну реєстрацію «Української національної яхтової 
асоціації чвертьтонного класу» та установчі документи. Також на розгляд до ГО «ВФУ» 
надійшли установчі документи про створення «Української асоціації класу iQFOiL». 
Доповідач запропонував створити робочу групу для опрацювання наданих документів, 
проведення консультацій з відповідними комітетами та комісіями ГО «ВФУ»  для підготовки  
питання до розгляду на Раді. 

Під час обговорення було запропоновано до складу робочої групи включити Сергія 
Поліщука, Сергія Шумілова та Олександра Ткача, з правом долучення до її роботи інших 
фахівців. 

ВИРІШИЛИ: створити робочу групу для опрацювання наданих документів, 
проведення консультацій з відповідними  комітетами та комісіями ГО «ВФУ»  для підготовки 
та винесення питання для розгляду Радою, у складі: Сергія Поліщука, Сергія Шумілова та 
Олександра Ткача, з правом долучення до її роботи необхідних фахівців. 

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

7 0 0 0 
Рішення прийнято. 
УХВАЛИЛИ:  
5.2. Створити робочу групу для опрацювання наданих документів, проведення 

консультацій з відповідними комітетами та комісіями ГО «ВФУ» для підготовки та 
винесення питання для розгляду Радою, у складі: Сергія Поліщука, Сергія Шумілова 
та Олександра Ткача, з правом долучення до її роботи необхідних фахівців. 

 
 
 
На цьому порядок денний вичерпано, роботу Президії завершено. 
 
 

Євген МОЙСЕЄНКО 
Головуючий на засіданні 

Олександр ТКАЧ 
Секретар на засіданні  
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Додаток №1 до протоколу. 
 
 


